

The Road Less Taken - Part 8... NOTES

- Discipleship is a fancy word meaning how you mature in Christ, how Christ is formed in you—in your thoughts, your actions, your life.

Quote: Many claim faith in Jesus. Fewer are discipled.

- “Discipleship is a lifelong journey of learning, growing and helping others grow in their faith”

John 8:31-32 “ Jesus said “ If you hold to my teaching, you are really my disciples. then you will know the truth and the truth will set you free”

YOUR SPIRITUAL LIFE DEPENDS ON IT.

2 Tim. 3:16-17 NIV “All Scripture is God-breathed and is useful for teaching, rebuking, correcting and training in righteousness, so that the servant of God may be thoroughly equipped for every good work.”

- In the end there is no excuse if we do not form our own conclusions by orienting our lives around Jesus teachings through our own study of the Bible.

“And it is impossible to please God without faith. Anyone who wants to come to him must believe that God exists and that he rewards those who sincerely seek him.”

Hebrews 11:6 NLT

- The focus of discipleship is practical and it’s a life oriented towards the Word of God.

James 1:25 NIV “But whoever looks intently into the perfect law that gives freedom, and continues in it—not forgetting what they have heard, but doing it—they will be blessed in what they do.”

“Now all has been heard; here is the conclusion of the matter: Fear God and keep his commandments, for this is the duty of all mankind. For God will bring every deed into judgment, including every hidden thing, whether it is good or evil.”

Ecclesiastes 12:13-14 NIV

- The fear of the Lord, doesn't refer to terror, but rather a de
- This fear motivates obedience, fuels faith, and fosters a desire to please God.

Ps 34:7 “The angel of the Lord encamps all around those who fear Him and delivers them”

2 Chro. 24:20b

John 3:20-21 NIV “Everyone who does evil hates the light, and will not come into the light for fear that their deeds will be exposed. But whoever lives by the truth comes into the light, so that it may be seen plainly that what they have done has been done in the sight of God.”

God promises to bless and answer the prayers of those who fear Him.

Prov. 26:12 NIV “Do you see a person wise in their own eyes? There is more hope for a fool than for them.”

- A lack of the fear of the Lord is characterized by a disregard for God's word and will, manifested in actions like a casual attitude toward sin, a lack of respect for God's authority, and a preference for worldly desires over spiritual pursuits.

Prov. 3:7 Do not be wise in your own eyes; Fear the Lord and depart from evil”

“Therefore, since we are receiving a kingdom which cannot be shaken, let us have grace, by which we may serve God acceptably with reverence and godly fear. For our God is a consuming fire” (Hebrews 12:28-29).

Ps 107:19-20 NKJV Then they cried out to the LORD in their trouble, And He saved them out of their distresses. He sent His word and healed them, And delivered them from their destructions.

French

Le chemin le moins fréquenté - Partie 8... NOTES

- Le discipulat est un mot sophistiqué qui signifie comment vous mûrissez en Christ, comment Christ est formé en vous – dans vos pensées, vos actions, votre vie.

Citation : Beaucoup revendiquent la foi en Jésus. Peu sont des disciples.

- « Le discipulat est un voyage de toute une vie d'apprentissage, de croissance et d'aide aux autres à grandir dans leur foi. »

Jean 8:31-32 : « Jésus dit : “Si vous demeurez dans ma parole, vous êtes vraiment mes disciples ; vous connaîtrez la vérité, et la vérité vous rendra libres.” »

VOTRE VIE SPIRITUELLE EN DÉPEND.

2 Timothée 3:16-17 (NIV) : « Toute Écriture est inspirée de Dieu et utile pour enseigner, pour convaincre, pour corriger, pour instruire dans la justice, afin que l'homme de Dieu soit formé et équipé pour toute bonne œuvre. »

- En fin de compte, il n'y a pas d'excuse si nous ne formons pas nos propres convictions en orientant notre vie autour des enseignements de Jésus par notre propre étude de la Bible.

Hébreux 11:6 (NFC) : « Or, sans la foi, il est impossible de plaire à Dieu. Celui qui s'approche de Dieu doit croire qu'il existe et qu'il récompense ceux qui le cherchent sincèrement. »

- Le discipulat est concret : c'est une vie orientée vers la Parole de Dieu.

Jacques 1:25 (NIV) : « Mais celui qui aura plongé les regards dans la loi parfaite, la loi de la liberté, et qui persévère, n'étant pas un auditeur oublieux, mais se mettant à l'œuvre, celui-là sera heureux dans son activité. »

Ecclésiaste 12:13-14 (NIV) : « Écoutons la conclusion de tout ce discours : Crains Dieu et observe ses commandements. C'est là ce que doit faire tout homme. Car Dieu fera venir toute œuvre en jugement, au sujet de tout ce qui est caché, soit bien, soit mal. »

- La crainte de l'Éternel ne fait pas référence à la terreur, mais à une révérence profonde.
 - Cette crainte motive l'obéissance, nourrit la foi, et suscite un désir de plaire à Dieu.

Psaume 34:7 : « L'ange de l'Éternel campe autour de ceux qui le craignent, et il les arrache au danger. »

2 Chroniques 24:20b

Jean 3:20-21 (NIV) : « Car quiconque fait le mal hait la lumière, et ne vient pas à la lumière, de peur que ses œuvres ne soient dévoilées ; mais celui qui agit selon la vérité vient à la lumière, afin que ses œuvres soient manifestées, parce qu'elles sont faites en Dieu. »

Dieu promet de bénir et d'exaucer les prières de ceux qui le craignent.

Proverbes 26:12 (NIV) : « Si tu vois un homme qui se croit sage, il y a plus à espérer d'un insensé que de lui. »

- L'absence de la crainte de Dieu se manifeste par un mépris de Sa parole et de Sa volonté, visible dans des actions comme une attitude légère face au péché, un manque de respect pour l'autorité divine, et une préférence pour les désirs mondains plutôt que pour les choses spirituelles.

Proverbes 3:7 : « Ne sois point sage à tes propres yeux, crains l'Éternel et détourne-toi du mal. »

Hébreux 12:28-29 : « C'est pourquoi, recevant un royaume inébranlable, montrons notre reconnaissance, en rendant à Dieu un culte qui lui soit agréable, avec piété et avec crainte, car notre Dieu est aussi un feu dévorant. »

Psaume 107:19-20 (LSG) : « Dans leur détresse, ils crièrent à l'Éternel, Et il les délivra de leurs angoisses ; Il envoya sa parole et les guérit, Il les fit échapper de la fosse.